



## **Obstetric and Gynecological Nursing Department**

### **History of the department:**

The department was establishing as a part of the faculty of nursing – Alexandria University at 2009.

### **Vision :**

Obstetric and Gynecological Nursing Department's possesses the potentials that qualify its members to achieve excellence in undergraduate and graduate education and research for the advancement of nursing practice nationally and internationally.

### **Mission:**

The department's primary mission is to provide a continuum of comprehensive educational program in the area of specialty which prepares student nurses (nurses to be) to enter the work setting as caring and competent professionals who contribute to the improvement of health and wellness of women during the maternity cycle.

### **Objectives:**

The department aims at preparing competent professional at the area of specialty, who is able to work at the national, local, and international level, to improve women's health at different age groups.

### **Skills Lab :**

The department has specialized skills lab, which is prepared with the most recent models simulators, scientific apparatuses and visual aids.



## قسم تمريض أمراض النساء و التوليد

### الرؤية:

يمتلك قسم تمريض أمراض النساء و التوليد الإمكانيات التي تؤهل أعضائه لتحقيق التميز في تقديم برامج البكالوريوس و الدراسات العليا، و يهدف القسم للارتقاء بتعليم تمريض أمراض النساء و التوليد و ممارساته و الأبحاث العلمية الخاصة به على المستوى المحلي والعالمي.

### الرسالة:

الرسالة الأولى والأساسية للقسم هي تقديم برنامج متكامل و مكثف في فرع التخصص والتي تؤهل طلبه و طالبات التمريض ( ممرضى المستقبل ) للدخول في مجال العمل بكفاءة و حرفية المتخصصين مما يساهم في تحسين صحة المرأة و الرقي بها خلال مراحل عمرها المختلفة .

### الأهداف:

يهدف القسم إلى  
- إعداد خريجين على مستوى عالي من الكفاءة المهنية في التخصص مما يؤهلهم للدخول في مجال العمل بكفاءة على المستوى المحلي و الإقليمي و العالمي. مما يساهم في تحسين صحة المرأة خلال مراحل العمر المختلفة.  
- إعداد طلاب ليكونوا مؤهلين لتطوير الذات.

### المعامل:

يوجد بالقسم معمل للمهارات التمريضية في مجال التخصص مجهز بأحدث النماذج و الموديلات و الأجهزة التعليمية ووسائل الإيضاح



**Obstetric & gynecologic Nursing department**

**Course Hours:-**

**Lecture: 4 hrs for 15 wks (60 hours)**

**Practical: 12hrs/wk/15wks (180)**

**Contents:**

**Topics**

- Introduction to the course pre- conceptual care.
- Anatomy and physiology of reproductive system.
- Physiology of conception.
- Ante natal care.
- Physiology of normal labor.
- Management of normal labor.
- Physiology of puerperium.
- Management of puerperium.
- Infection control.
- Introduction to gynecology and gynecologic nursing.
- Family planning and FGC.
- Abnormal pregnancy (PIH).



- Abnormal labor (passage and power).
- Abnormal puerperium(PPH).
- Family planning methods.
- Gynecology(infertility).
- Gynecology(Menopause).
- Gynecology(PID).

### **Student Assessment Methods**

- 1- Written exam
- 2- Oral exam
- 3- Practical exam
- 4- Clinical exam at end